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BEHANDELD DOOR  TELEFOONNUMMER  ONZE REFERENTIE  

JMF (Jeanny) Hermens   043 350 5225  2021.35959  

E-MAILADRES  FAXNUMMER   UW REFERENTIE  

Jeanny.Hermens@maastricht.nl    --  

Geachte raadsleden,  
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Op 13 november 2018 nam de gemeenteraad unaniem bijgevoegde motie M:oed ‘single use plastic’ 
aan.  
In deze motie is het college verzocht om enerzijds actief mee te denken met organisatoren die 
aangeven graag alternatieven voor ‘single use plastics’ te willen gebruiken en anderzijds te 
onderzoeken of deze gefinancierd kunnen worden via een revolverend fonds of andere 
financieringsmogelijkheden en de raad hierover te informeren in Q2 2020. 
 
Ondernomen acties 

- Via de raadsinformatiebrief van 27 mei 2019 met kenmerk 2018-36973 bent u 
geïnformeerd over de mogelijkheden die zijn onderzocht. Dat wil zeggen dat er in kaart is 
gebracht wat andere (evenementen)steden doen met ‘single use plastics’. Als vervolg 
hierop is samen met de markt en de evenementenorganisatoren verkend wat de beste 
optie is voor Maastricht. Dit heeft geleid tot een onderzoek in samenwerking met 
Koninklijke Horeca Nederland en Centrummanagement eind 2019. Hiertoe is een enquête 
opgesteld met als doel bij marktpartijen te verkennen welke oplossingsrichtingen het meest 
wenselijk zijn: (1) alternatieven voor het gebruik van ‘single use plastics’ en (2) het al dan 
niet instellen van een revolverend fonds (lening). 

- In de raadsinformatiebrief van 24 april 2020, kenmerk 2020.11733 bent u geïnformeerd 
over het resultaat van de enquête. Ruim driekwart van de 51 deelnemers aan de vragenlijst 
is overtuigd van de noodzaak bij te dragen aan een beter milieu. Iets meer dan de helft van 
de ondervraagden wil ‘single use plastics’ verminderen of ermee stoppen. Een meerderheid 
vindt ‘single use plastics’ prima, als het maar goed ingezameld en gerecycled wordt en 
ondersteund door de gemeente. 

- Om organisatoren te ondersteunen en samen met hen de (soms verplichte) ontwikkelingen 
te bekijken en waar mogelijk en wenselijk deze handen en voeten te geven is eerste 
instantie in maart 2020 een inspiratiesessie gepland voor de organisatoren. Hierin zouden 
de enquête worden teruggekoppeld en ontwikkelingen worden geschetst om organisatoren 
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aan te sporen om stappen te zetten op het gebied van verduurzaming. Door de coronacrisis 
is deze verschoven naar het najaar 2021 en heeft digitaal plaatsgevonden. Ondanks de 
geringe belangstelling voor de informatiebijeenkomst is de conclusie wel dat er organisaties 
zijn die nog geen tot vergaande stappen hebben gezet in het hanteren van circulaire 
drinkbekers. Dus de ene organisatie moet nog beginnen, een andere werkte nog met glas 
en weer een andere organisatie zit al in een vergevorderd stadium van doorontwikkeling 
van circulaire drinkbekers. 

- In de raadsinformatiebrief van 16 juni 2021, kenmerk 17845 bent u vervolgens 
geïnformeerd over ontwikkelingen voor een duurzamer beleid via Europese richtlijnen. 
Inmiddels geldt vanaf 3 juli 2021 een handelsverbod op bepaalde plastic 
wegwerpproducten, zoals bordjes, drinkbekers, bestek, roerstaafjes en rietjes. 

 
Hoe verder 
Het college zal ondersteuning bieden aan partijen door de eerste twee jaar te ondersteunen in de 
vorm van bewustwording, informatievoorziening en eventueel via een eenmalige financiële 
voorziening bij de transitie naar een gesloten circulair systeem. Dit conform uitkomst van de 
enquête waarbij organisatoren aangeven dat de voorkeur uitgaat naar een subsidie in plaats van 
een lening. Organisator moet dan wel zelf aangegeven hoe ze zo’n circulair systeem gaat 
organiseren. De gemeente zal dus zelf geen uitleensysteem of revolverend fonds uitwerken, maar 
biedt eventuele ondersteuning bij de transitie van evenementen naar een duurzamer circulair 
systeem. Al eerder is 10.000 euro beschikbaar gesteld voor organisatoren die stappen willen zetten 
op het gebied van ‘single use plastics’. 
 
Een eerste stap is een flyer die dient als een soort werkdocument om de organisator op weg te 
helpen.  
Een vervolg zal zijn dat we een platform opzetten waar ondernemers terecht kunnen met vragen. 
Op deze manier bieden we ondersteuning in de vorm van bewustwording en informatievoorziening 
en blijven we met elkaar in gesprek.  
 
Daarnaast, zoals ook in de raadsinformatiebrief al is aangegeven, zal het college de organisatoren 
van grote evenementen vanaf 2022 gaan verplichten om bij plastic bekers een circulair systeem te 
hanteren. Dit gaat dan over hardcups of wegwerpbekers waarvoor een gegarandeerde circulaire 
oplossing is voorzien, waarbij de evenementenorganisator dus ook zorgt voor inzameling en 
recycling. Deze verplichting zal moeten worden opgenomen in de evenementenverordening en dus 
ook opgenomen moeten worden in het vast te stellen evenementenbeleid in 2022. 
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Om deze verplichting wel al via de vergunningsprocedure te kunnen uitvoeren is vooruitlopend op 
het nog vast te stellen evenementenbeleid een uitvoeringsregel opgesteld onder bevoegdheid van 
de burgemeester. 
 
 
Hoogachtend, 
 

 
John Aarts, 
Wethouder Financiën, Vastgoed, Stadsbeheer en Hospitality.  



            

   
 

MOTIE 
 

Indiener Alexander Lurvink (M:OED) 

Raadsvergadering 13 november 2018 

Agendapunt Programmabegroting 2019 

Onderwerp “Single-use” plastic 

Besluit gemeenteraad  

 
De gemeenteraad van Maastricht, in vergadering bijeen op 13 november 2018 
Behandelende het raadsvoorstel Programmabegroting 2019 
 
 Constaterend dat: 

● Het Europees Parlement, op 24 October 2018, het voorstel over “de vermindering van de effecten van 

bepaalde kunststofproducten op het milieu” heeft aangenomen (2018/0172(COD)). 

● Gemeente Amsterdam, op 19 Februari 2018, een motie heeft aangenomen met de doelstelling om tegen 

2020 alle festivals aldaar single-use plastic vrij te maken. 

● In het coalitieakkoord 2018-2022 “Onbegrensd en Ontspannen”, het “verder terugdringen van restafval” en 

het “stimuleren van kansen circulaire economie” tot de doelstellingen behoren. 

● Gemeente Maastricht deel neemt aan de duurzaamheidsdoelstellingen van de Verenigde Naties, 

“Sustainable Development Goals 2020”. 

 

Overwegende dat: 

● Plastic een grote bedreiging vormt voor het milieu en de biodiversiteit, maar ook voor de volksgezondheid. 

● Single-use plastic meestal niet recyclebaar is. 

● Er tijdens evenementen veel gebruik wordt gemaakt van single-use plastic, zoals wegwerp bekers, rietjes, 

wegwerp flesjes/dopjes en plastic confetti. 

 

Besluit: 

Het College van Burgemeester en Wethouders op te dragen om: 

● Te onderzoeken wat de mogelijkheden zijn om alternatieven van ‘single use plastics’ te verwerken in 

bestaand evenementenbeleid. 

● Actief mee te denken met organisatoren die aan geven graag alternatieven voor ‘single use plastics’ te willen 

gebruiken. 

● Te onderzoeken of er revolverend fonds kan worden ingesteld waarbij organisatoren alternatieven voor 

‘single use plastics’ kunnen lenen, huren, of uiteindelijk kopen. 

● Bovenstaande tussenresultaten uiterlijk in Q2 te presenteren aan de gemeenteraad. 

 
En gaat over tot de orde van de dag. 
 
Alexander Lurvink Manon Fokke  Jo Smeets`  Franca Eurlings 
M:OED   PvdA   PVM   D66 


